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1  Εκατομμυρια σε μαϊμού σάιτ από το ΚΕΕΛΠΝΟ
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
18-08-2019

Επιφάνεια: 1259.4 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΕΚΚΡΕΜΟΥΝ ΣΕΙΡΑ ΑΠΟ ΑΙΚΕΣ

ΕΚΑΤΟΜΜΥΡΙΑ 
ΙΕ ΜΑΪΜΟΥ ΙΑΙΤ 
ΑΠΟ ΤΟ ΚΕΕΑΠΝΟ
Στήνονταν ιστοσεΧίδεβ με μηδενική επι- 
σκεψιμότητα για να εισπράξουν διαφήμι
σή κέβ δαπάνεβ. Από 48.000 € πήραν τα 
«velonakaiklosti.gr» και «ellinesdimarxoi.
gr» που δεν υπάρχουν ► ΤΟΥ ΧΡΗΣΤΟΥ ΚΥΜΠΙΖΗ ΣΕΑ. 3
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1  Εκατομμυρια σε μαϊμού σάιτ από το ΚΕΕΛΠΝΟ
Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 1,3 Ημερομηνία

έκδοσης:
18-08-2019

ΕΚΚΡΕΜΟΥΝ ΣΕΙΡΑ ΑΠΟ ΔΙΚΕΣ

σε μαϊμού σάιτ από το ΚΕΕΛΠΝΟ
Στήνονταν lOTOosXiSes με μηδενική επισκεψιμότητα για να εισπράξουν διαφημιστικά δαπάνε5 
Από 48.000 € πήραν τα «velonakaiklosti.gr» και «ellinesdimafxoi.gr» που δεν υπάρχουν

Σύμφωνα με ίο Γενικό 
Λογιστήριο του Κράιουδ, 
το 2014 οι προμηθευτέδ του 
ΚΕΕΛΠΝΟ έλαβαν πάνω 
από 15 εκατομμύρια ευρώ. 
Από αυτά, τα 5,8 εκατομμύρια 
διατέθηκαν για επικοί νωνιακέδ 
και διαφημισιικέδ ανάγκεδ. 
Μεγάλο μέροδ αυτών των 
χρημάτων κατέληξε σε sites 
τα οποία είτε ήταν άσχετα με 
τον χώρο ins υγείαδ, είτε είχαν 
μηδαμινή επισκεψιμότητα, είτε 
δεν υπήρξαν ποτέ, είτε... όλα 
τα παραπάνω!

Του ΧΡΗΣΤΟΥ ΚΥΜΠΙΖΗ

Π
ολλά ερωτηματικά προκαλούν τα στοιχεία 
που βλέπουν το φως της δημοσιότητας και 
αποκαλύπτουν την κατασπατάληση δημοσί
ου χρήματος επί συγκυβέρνησης ΝΔ - ΠΑΣΟΚ την 

προεκλογική χρονιά 2014, όπου δίνονταν εκατομ
μύρια ευρώ σε ανύπαρκτα sites από το ΚΕΕΛΠΝΟ. 
Μάλιστα, από το 2011, την περίοδο της πιο βαθιάς 
κρίσης, τεράστια ποσά δίνονταν για τη διαφημιστική 
καμπάνια για τον δήθεν.. .κολλητικό καρκίνο, η οποία 
σύμφωνα με τον νόμο θα έπρεπε να είναι δωρεάν! 
Και όλα αυτά, την ώρα που ψηφίζονταν το ένα μετά 
το άλλο δύσκολα μέτρα λιτότητας.

Σύμφωνα με το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, 
το 2014 οι προμηθευτές του ΚΕΕΛΠΝΟ έλαβαν πάνω 
από 15 εκατομμύρια ευρώ. Από αυτά, τα 5,8 εκατομ
μύρια διατέθηκαν για επικοινωνιακές και διαφημι
στικές ανάγκες. Μεγάλο μέρος αυτών των χρημάτων 
κατέληξε σε sites τα οποία είτε ήταν άσχετα με τον 
χώρο της υγείας, είτε είχαν μηδαμινή επισκεψιμότη- 
τα, είτε δεν υπήρξαν ποτέ, είτε ...όλα τα παραπάνω!

Το healthpro.gr το οποίο ξεκίνησε τη λειτουργία 
του λίγο πριν πάρει τη διαφήμιση, φέρεται να έλαβε 
176.000 ευρώ. Το apospasma.gr, το οποίο σήμερα 
έχει αλλάξει όνομα και έχει μετατραπεί σε lifestyle 
- gossip σελίδα, έλαβε επίσης 176.000 ευρώ. Το 
moneypro.gr, το οποίο δεν υπάρχει πλέον και οδη
γεί σε ένα άλλο site που ασχολείται με επενδύσεις, το 
οποίο φαίνεται επίσης παραμελημένο, έλαβε 192.000 
ευρώ. Το xamparia.gr το οποίο λειτούργησε μόνο το 
2014, όταν και δηλαδή πήρε τη συγκεκριμένη δια
φήμιση, έλαβε 150.000 ευρώ.

Πάνω από 130.000 ευρώ φαίνεται πως έλαβε το 
attikanews.gr, το οποίο ξεκίνησε μόλις έλαβε τη δια
φήμιση και έκλεισε στις αρχές του 2015...

Το newsface.gr το οποίο είναι ανενεργό και 
δεν υπάρχουν στοιχεία για το αν λειτούργησε ποτέ, 
έλαβε 105.000 ευρώ. Το ίδιο ισχύει και για τα 
ellinesdimarxoi.gr (48.000 ευρώ), kontrolnews.gr 
(45.000 ευρώ) και amesa.gr (16.000).

Σε έναν οργανισμό με ιατρικά sites, τα οποία 
είτε δεν λειτουργούν, είτε φαίνεται πως φτιάχτηκαν 
...στο πόδι, δόθηκαν πάνω από 140.000 ευρώ. Σε 
άλλον, με δύο ανενεργό σήμερα ιατρικά sites, δόθη

καν ...μόλις 16.000 ευρώ. Σε ενημερωτικά sites 
του Αγρίνιου (!), μερικά από τα οποία είναι ανε
νεργό και δεν υπάρχουν στοιχεία αν λειτούργησαν 
ποτέ, δόθηκαν μέσα σε μία μόνο χρονιά τουλάχι
στον 240.000 ευρώ!

Sites τα οποία σήμερα είναι εντελώς ανενεργά 
και κλειστά φαίνεται πως είχαν πάρει εκατοντάδες 
χιλιάδες ευρώ, Το idradio.gr έλαβε 60.000 ευρώ, 
το onlinehealth.gr 40.000 ευρώ, το velonakaiklosti. 
gr 48.000 ευρώ, το newsmail.gr 19.700 ευρώ, το 
protieidisi.gr 16.000 ευρώ, το goodnews.grl5.000 
ευρώ και το invitromagazine.gr, το οποίο πλέον είναι 
προς πώληση, 32.000 ευρώ.

Το thepaper.gr το οποίο εκφράζει ...γαλάζιες 
απόψεις πήρε 70.000 ευρώ. Το ανενεργό πλέον 
mensplanet.gr, το οποίο επίσης αντιπολιτευόταν την 
προηγούμενη κυβέρνηση πήρε 32.000 ευρώ.

Το alatikaipiperi.gr, το οποίο φιλοξενεί κάποιες 
συνταγές μαγειρικής έλαβε 160.000 ευρώ.

To site vetmenow.gr, στο οποίο διαφημίζονται... 
κτηνίατροι έλαβε 25.000 ευρώ.

Το defile.gr, στο οποίο σήμερα υπάρχουν μερικές 
φωτογραφίες από επιδείξεις μόδας πήρε 15.000 ευρώ.

Και αυτά είναι μόνο μερικά από τα ποσά που 
ξοδεύτηκαν από το ΚΕΕΛΠΝΟ μόνο μέσα σε μία χρο
νιά. «Είναι προφανές ότι το μεγάλο μπαμ έγινε τότε. 
Ήταν και προεκλογική χρονιά. Είναι ξέπλυμα μαύ
ρου πολιτικού χρήματος. Τέλος» είχε δηλώσει χαρα
κτηριστικά ο πρώην αναπληρωτής υπουργός Υγείας, 
Παύλος Πολάκης Όλα τα στοιχεία βρίσκονται στην 
κατοχή της Εισαγγελίας Διαφθοράς και αναμένονται 
τα αποτελέσματα του ελέγχου.

ΤΟ ΑΜΑΡΤΩΛΟ ΠΑΡΕΛΘΟΝ
Τον Ιανουάριο του 2011 το ΚΕΕΛΠΝΟ διενήργησε 
διαγωνισμό για την «Εθνική Επικοινωνιακή Εκστρα
τεία Πρόληψης για τον Καρκίνο», στον οποίο αναδεί- 
χθηκε ανάδοχος ένωση εταιριών, όπου συμμετείχε 
και η εταιρεία MINDWORK του ζεύγους Στουρνά- 
ρα. Όμως η δράση αυτή ήταν εκτός του σκοπού του 
ΚΕΕΛΠΝΟ, ο οποίος συνίσταται “στην παρακολού
θηση, τον συντονισμό και την υποβοήθηση ενεργει
ών”, για την πρόληψη της εξάπλωσης μεταδοτικών 
νοσημάτων στα οποία φυσικά και δεν συμπεριλαμ- 
βάνεται ο καρκίνος.

Εκτός των παραπάνω, οι Εισαγγελείς που ερεύ
νησαν την υπόθεση επισημαίνουν ότι οι τηλεοπτι
κοί και ραδιοφωνικοί σταθμοί υποχρεούνται να 
μεταδίδουν δωρεάν μηνύματα κοινωνικού περιεχο
μένου που αφορούν πρόληψη ασθενειών ή παθή
σεων, τα οποία προέρχονται από φορείς όπως το 
ΚΕΕΛΠΝΟ. Ωστόσο το κέντρο φαίνεται πως δεν 
υπέβαλε καν τέτοιο αίτημα! Επιπλέον, ο νόμιμος 
εκπρόσωπος της εταιρείας MINDWORK φέρεται 
να είχε καταδικασθεί παλιότερα για μη έγκαιρη 
καταβολή ασφαλιστικών εισφορών, γεγονός που 
αποτελούσε λόγο αποκλεισμού της εταιρείας από 
τη συμμετοχή στη σύμβαση. Για τη συγκεκριμένη 
προβολή, το ΚΕΕΛΠΝΟ κατέβαλε ποσό άνω των 
600.000 ευρώ...

Το αποτέλεσμα της παραπάνω συνεργασίας ήταν 
μεταξύ άλλων ένα διαφημιστικό σποτ, για το οποίο ο 
Παύλος Πολάκης είχε υποστηρίξει πως εκτός του ότι 
δεν παίχτηκε μάλλον ποτέ στην τηλεόραση, είχε στο 
youtube μόλις 700 θεάσεις...

«Όλοι αντιλαμβάνονται ότι ο πραγματικός στό
χος είναι ο σύζυγός μου, προκειμένου να εξυπηρετη
θούν συγκεκριμένες σκοπιμότητες και επιλογές, θέλω 
να δηλώσω σε κάθε ενδιαφερόμενο όπ δεν έχω να 
φοβηθώ τίποτε εγώ προσωπικά, αλλά και η εταιρεία 
μου. Και βεβαίως δεν θα με κάμψουν οι επιθέσεις 
που έχουν ως αποκλειστικό στόχο τη σπίλωση του 
συζύγου μου και της οικογένειάς του. Να είναι βέβαι
οι ότι θα αποτύχουν!» είχε δηλώσει η Λίνα Νικολο- 
πούλου, σύζυγός του Γιάννη Στουρνάρα, εκ μέρους 
της MINDWORK.

Εδώ και αρκετούς μήνες, τον δρόμο προς την 
Δικαιοσύνη έχει πάρει η υπόθεση του ΚΕΕΛΠΝΟ, 
μετά τις συνεδριάσεις της Εξεταστικής Επιτροπής 
της Βουλής, η οποία περιλαμβάνει και άλλες υπο
θέσεις του κέντρου. Η δικογραφία για την υπόθε
ση των διαφημιστικών δαπανών σχηματίστηκε μετά 
από προκαταρκτική εξέταση που διενεργήθηκε με 
παραγγελία της Εισαγγελέως Εγκλημάτων Διαφθο
ράς Ελένης Ράικου, με αφορμή τη διενέργεια δια- 
χειριστικοό-οικονομικού ελέγχου σχο ΚΕΕΛΠΝΟ, 
και πλέον αναμένονται τα αποτελέσματα των ερευ
νών των αρμοδίων Αρχών...
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1  Εκκληση ΙΣΑ προς εθελοντές αιμοδότες
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 24 Ημερομηνία

έκδοσης:
18-08-2019

Επιφάνεια: 96.69 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

46 ΚΡΟΥΣΜΑΤΑ ΤΟΥ ΙΟΥ ΤΟΥ ΝΕΙΛΟΥ

Εκκληση ΙΣΑ προς 
εθελοντές αιμοδότες

Εκκληση προς
τους πολίτες
να συμμε- 
τάσχουν σε 
εθελοντικές 
αιμοδοσίες 
προκειμένου 
να διασφαλι
στεί η επάρ

κεια αίματος το επόμενο χρονικό 
διάστημα, απευθύνει ο Ιατρικός 
Σύλλογος Αθηνών, σημειώνοντας 
ότι λόγω της εμφάνισης κρουσμά
των του ιού του Δυτικού Νείλου 
πολλές περιοχές της χώρας έχουν 
αποκλειστεί από τις αιμοδοσίες. 
Εως και την περασμένη Τετάρτη, 
είχαν καταγραφεί στη χώρα συνο
λικά 49 κρούσματα λοίμωξης από 
τον ιό του Δυτικού Νείλου, ενώ έξι 
ασθενείς ηλικίας άνω των 60 ετών 
έχασαν τη ζωή τους λόγω της νό
σου. Εκτιμάται ότι μολυσμένα κου
νούπια κυκλοφορούν σε περιοχές 
των Πιερίας, Πέλλας, Ροδόπης, Ξάν
θης, Καβάλας, Λάρισας, Τρικάλων, 
Καρδίτσας, Θεσσαλονίκης (Δήμος 
Κορδελιού-Ευόσμου) και Ανατολι
κής Αττικής (Δήμοι Σπάτων-Αρτέ- 
μιδος, Μαρκοπούλου-Μεσογαίας).
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1  Άνω των 2 δισ. ευρώ οι δαπάνες υλικών και
υπηρεσιών από νοσοκομεία του ΕΣΥ

Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 1,13 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-08-2019

Επιφάνεια: 918.48 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Άνω των 2 δια. 
οι δαπάνες 
νοσοκομείων 
του ΕΣΥ
Υλικά - υπηρεσίες

Ξεπέρασαν το επίπεδο των 2 δισ. 
το 2018 οι συνολικές αγορές υλι
κών και υπηρεσιών από τα νο
σοκομεία του ΕΣΥ, ποσό ιδιαίτε
ρα υψηλό σε σχέση με τις δαπά
νες των προηγούμενων ετών. Από 
το συνολικό αυτό ποσό, το οποίο 
είναι αυξημένο κατά 3,8% σε σχέ
ση με το 2017, το 69% αφορά ιδιώ
τες προμηθευτές, σελ. 13
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1  Άνω των 2 δισ. ευρώ οι δαπάνες υλικών και υπηρεσιών από
νοσοκομεία του ΕΣΥ

Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 1,13 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-08-2019

Αγορές πρώτων και βοηθητικών υλών από νοσοκομεία του ΕΣΥ (σε ευρώ)

ΥΠΕ ΦΑΡΜΑΚΟ ΥΓΕΙΟΝΟΜΙΚΟ
ΥΛΙΚΟ

ΟΡΘΟΠΕΔΙΚΟ
ΥΛΙΚΟ

ΑΝΤΙΔΡΑ-ΣΤΗΡΙΑ ΥΠΟΛΟΙΠΑ ΣΥΝΟΛΟ ΣΥΝΟΛΟ 
ΔΑΠΑΝΩΝ ΕΣΥ

2018
1η 288.625.532 116.940.917 21.506.590 48.419.584 13.598.877 489.091.501 647.429.397
2η 110.611.825 51.663.856 10.797.226 21.381.618 11.201.898 205.656.424 345.125.655
3η 65.567.408 35.120.436 8.607.919 11.952.520 16.527.877 137.776.160 229.808.222
4η 139.377.005 39.851.519 6.733.831 18.760.903 6.965.735 211.688.992 280.485.247
5η 51.784.524 24.351.962 6.261.842 11.294.821 3.480.530 97.173.681 137.232.317
6η 101.537.121 43.437.314 11.825.098 20.816.009 7.053.700 184.669.242 280.604.108
7η 64.257.718 23.196.103 5.100.075 10.610.469 4.381.194 107.545.558 151.841.149
ΣΥΝΟΛΑ 821.761.133 334.562.107 70.832.582 143.235.923 63.209.812 1.433.601.557 2.072.526.095

2017
1η 263.952.178 114.726.413 21.519.799 50.103.205 15.501.411 465.803.006 628.848.419
2η 103.941.394 52.796.732 9.921.804 21.801.942 11.709.264 200.171.137 332.387.086
3η 63.782.821 34.229.754 8.513.353 11.192.416 18.405.008 136.123.352 225.255.851
4η 129.331.588 38.411.592 6.095.215 18.298.389 7.616.550 199.753.334 263.510.957
5η 54.278.964 24.448.228 5.766.407 11.106.036 3.621.074 99.220.710 139.447.068
6η 93.514.321 42.792.009 11.459.909 21.106.922 7.489.348 176.362.509 266.105.878
7η 54.557.468 21.720.561 4.499.219 10.094.110 4.400.271 95.271.629 139.794.939
ΣΥΝΟΛΑ 763.358.734 329.125.289 67.775.706 143.703.021 68.742.927 1.372.705.677 1.995.350.198

2016
1η 247.666.826 106.268.587 19.765.231 47.447.838 22.641.912 443.790.395 606.744.866
2η 89.888.303 52.810.447 9.269.458 20.315.440 11.560.595 183.844.243 330.977.667
3η 54.548.136 30.002.728 7.894.892 10.840.564 15.638.072 118.924.393 204.471.205
4η 107.536.258 36.762.067 5.833.368 18.038.274 7.929.416 176.099.383 251.294.366
5η 44.016.642 22.022.796 5.332.941 10.833.382 3.963.873 86.169.633 124.627.090
6η 87.781.810 40.356.129 10.204.327 20.893.707 7.883.662 167.119.635 254.695.884
7η 51.116.814 20.017.363 3.801.400 9.904.619 4.741.118 89.581.314 127.944.140
ΣΥΝΟΛΑ 682.554.788 308.240.118 62.101.617 138.273.824 74.358.648 1.265.528.996 1.900.755.219
Πηγή: Υπουργείο Υγείας

Άνωχων2 δισ. ευρώ 
οι δαπάνες υλικών 
και υπηρεσιών από 
νοσοκομεία του ΕΣΥ
Αυξημένες κατά 3,8% σε σχέση με ίο 2017

Επισκέψεις
▼ Σύμφωνα με ία στοιχεία του Συστήματος Επιχειρημα
τικής Ευφυΐας ΕΣΥΒΙ Elealth, οι επισκέψεις σε μονάδες υγεί
ας ΠΕΔΥ (κένιρα υγείας, πολυδύναμα περιφερειακά ια
τρεία κ.λπ.) το 2018 μειώθηκαν κατά περίπου 775 χιλιάδες, 
όταν την ίδια χρονιά οι επισκέψεις εξωτερικών ασθενών 
στο νοσοκομειακά τμήματα αυξήθηκαν συνολικά κατά 
482.339.
Με βάση λοιπόν τα στοιχεία, πέρυσι σημειώθηκαν 28,86 
εκατομμυ ρια επισκέψεις προς δημόσιες δομές υγείας για 
την αναζήτηση ιατρικών υπηρεσιών πρωτοβάθμιας φρον
τίδας έναντι 29,15 εκατομμυ ρίων μία χρονιά πριν. Από το 
σύνολο των επισκέψεων τα 13.184.083 αφορούσαν νοσο
κομειακές δομές από 12.701.744 το 2017, ενώ τα 15.677.997 
(από 16.452.602 το 2017) σε μονάδες υγείας ΠΕΔΥ. 
Ειδικότερα στα νοσοκομεία 7.662.608 ήταν οι επισκέψεις 
στα εξωτερικά ιατρεία, 4.929.440 στα τμήματα των επει
γόντων και 592.035 στα ολοήμερα (πρώην απογευματινά) 
ιατρεία. Αντίστοιχα στις μονάδες ΠΕΔΥ καταγράφηκαν 
7.787.658 τακτικά περιστατικά, 3.197.076 ήταν επείγοντα, 
4.083.772 ήταν οι επισκέψεις μόνο για συνταγογράφηση 
και 609.491 για άλλους λόγους.

Του Γιώργου Σακκά
gsakkas@naftemporiki.gr

επέρασανιο επίπεδο ίων
2δισ.ευρώτο2018οισυ-
νολικές αγορές υλικών και 

υπηρεσιών από τα νοσοκομεία 
του ΕΣΥ, ποσό ιδιαίτερα υψηλό 
σε σχέση με τις δαπάνες ίων 
προηγουμένων ετών. Από το συ
νολικό αυτό ποσό, ίο οποίο εί
ναι αυξημένο κατά 3,8% σε σχέ
ση με το 2017, το 69% αφορά 
αγορές φαρμάκων και υγειονο
μικού υλικού, δηλαδή ιδιώτες 
προμηθευτές.

Ειδικότερα, σύμφωνα με το 
«Σύστημα Επιχειρηματικής Ευ
φυΐας (Bi-Health) - Εισαγωγή 
Στοιχείων Μονάδων Υγείας» του 
υπουργείου Υγείας, που απο
τελεί εξέλιξη του ESY.net, το σύ
νολο των δαπανών των νοσο
κομείων των 7 Υγειονομικών 
Υπηρεσιών της Ελλάδας (ΥΠΕ) 
για υλικά και υπηρεσίες αλλά 
και για συγκεκριμένες κατηγο

ρίες μισθοδοσίας (όχι τη βασι
κή), διαμορφώθηκε πέρυσι στα 
2.072 εκατ. ευρώ έναντι 1.995 
εκατ. ευρώ το 2017 και 1.900 
εκατ. ευρώ το 2016.

Ειδικότερα, πέρυσι οι δα
πάνες για αγορά Πρώτων και 
Βοηθητικών Υλών από τα νο
σοκομεία έφτασε στα 1.433 εκατ. 
ευρώ έναντι 1.372 εκατ. ευρώ 
το 2017 και 1.265 εκατ. ευρώ το 
2016. Στις συγκεκριμένες υπο
κατηγορίες αγορών, τα 821 εκατ. 
ευρώ αφορούν φάρμακα (έναν
τι 763 εκατ. ευρώ το 2017 και 
682 εκατ. ευ ρω το 2016), τα 334 
εκατ. ευρώ υγειονομικό υλικό 
(έναντι 329 εκατ. ευρώ το 2017 
και 308 εκατ. ευρώ το 2016), τα 
70,8 εκατ. ευρώ ορθοπεδικό υλι
κό (έναντι 67,7 εκατ. ευρώ το 
2017 και 62,1 εκατ. ευρώ το 
2016), τα 143,2 εκατ. ευρώ αν
τιδραστήρια (από 143,7 εκατ. 
ευρώ και 138,3 εκατ. ευρώ την 
προηγούμενη διετία), ενώ για 
λοιπά υλικά το ποσό ήταν 63,2

εκατ. ευρώ (έναντι 68,7 εκατ. ευ
ρώ και 74,4 εκατ. ευρώ).

Να σημειωθεί ότι η κρίση εί
χε προκαλέσει σημαντική συ ρ- 
ρίκνωση των αγορών, με απο
τέλεσμα το 2015 αυτές να είναι 
χαμηλότερες από 1,1 δισ. ευρώ. 
Σταδιακά η κατάσταση βελτιώ
θηκε, φτάνοντας στο σημερινό 
1,43 δισ. ευρώ.

To clawback
Εδώ δεν θα πρέπει να μας δια
φεύγει βέβαια το γεγονός ότι 
ήδη από το 2016 υπάρχει claw
back στα νοσοκομειακά φάρ
μακα κι έτσι μπορεί μεν τα νο
σοκομεία να προμηθεύτηκαν 
φάρμακα της τάξης των 2,18 
δισ. ευ ρώ την τριετία αυτή, όμως 
πάνω από 650 εκατ. ευρώ ήταν 
η επιβάρυνση των φαρμακευ
τικών εταιρειών.

Να σημειώσουμε ότι το 2015 
τα νοσοκομειακά φάρμακα εί
χαν «επιβαρύνει» τα νοσοκομεία 
με περίπου 488 εκατ. ευρώ,

όμως την ίδια στιγμή περί τα 
230 εκατ. ευρώ ήταν νοσοκο
μειακά φάρμακα τα οποία τα 
προμηθεύονταν οι ίδιοι ασθε
νείς από τα φαρμακεία του ΕΟ- 
ΠΥΥ.

Συνολικότερα πάντως τα τε
λευταία χρόνια επιχειρείται ένα 
νοικοκύρεμα στα οικονομικά 
τωννοσοκομείων. Θεωρείται ιδι
αίτερα σημαντικό ότι πλέον τα 
ληξιπρόθεσμα είναι ιδιαίτερα 
χαμηλά.

Υπενθυμίζεται ότι το τέλος 
του 2018 τα συνολικά χρέη των 
νοσοκομείων προς τους ιδιώτες 
είχαν υποχωρήσει στα 294 ατατ. 
ευρώ, δηλαδή στο χαμηλότερο 
επίπεδο από το 2011, με τα χρέη 
τότε να φτάνουν τα 1.298 εκατ.

ευρώ, ενώ είχαν εκτιναχθεί το 
2012 στα 1.765 εκατ. ευρώ. Πλέ
ον τα χρέη έχουν προσεγγίσει τα 
546 εκατ. ευρώ, καθώς κινήθη
καν ανοδικά μέσα στο πρώτο 
εξάμηνο του τρέχοντος έτους.

Νοσοκομειακά φάρμακα
Σύμφωνα με κύκλους της φαρ
μακευτικής αγοράς, ο σταθερά 
μειούμενος προϋπολογισμός 
για φάρμακα, μιας κατηγορίας 
που όπως είδαμε αυξάνει διαρ
κώς, δημιουργεί σημαντικά προ
βλήματα, ενώ υπολογίζεται ότι 
οι υποχρεωτικές επιστροφές 
στηνκατηγορία φτάνουντο 44%.

Όπως επισημαίνεται το 2015 
η δαπάνη για φάρμακα ήταν πε
ρί τα 720 εκατ. ευρώ. Για το 2019

το υπουργείο Υγείας προβλέ
πει αγορέςνοσοκομειακών φαρ
μάκων (μαζί με τα φάρμακα ΙΑ 
του ΕΟΠΥΥ που αφορούν τις 
ιδιωτικές κλινικές) 810 εκατ. 
ευρώ, όμως την ίδια στιγμή το 
ίδιο έχει θέσει τον σχετικό π ρο- 
ϋπολογισμό πολύ χαμηλά, δη
λαδή στα επίπεδα των 510 εκατ. 
ευρώ.

Όπως επίσης είδαμε, πέρυ
σι οι αγορές για φάρμακα μόνο 
στα δημόσια νοσοκομεία ανήλ- 
θανστα 821 εκατ. ευρώ και φέ
τος αναμένεται να αυξηθούν 
περαιτέρω, όπως διαπιστώνε
ται και από τους πρώτους μή
νες του έτους. Αιτούμενο είναι 
η δαπάνη για φάρμακα να προ
σεγγίσει τα 720-740 εκατ. ευ
ρώ.

Τόσο για τα φάρμακα όσο 
και για άλλα υλικά σημαντικό 
ρόλο καλείται να παίξει και η 
Εθνική Κεντρική Αρχή Προ
μηθειών Υγείας, που βρίσκεται 
σε φάση «ολοκλήρωσης» δια
γωνισμών ύψους 87,3 εκατ. ευ
ρώ, ενώ προετοιμάζει την προ
κήρυξη νέων ύψους 133 εκατ. 
ευρώ.

Μάλιστα, πριν από περίπου 
έναν μήνα προκηρύχθηκε ηλε
κτρονικός διεθνής διαγωνισμός 
με τη χρήση ηλεκτρονικού πλει- 
στηριασμού, για τη σύναψη 
συμφωνίας-πλαίσιο για την προ
μήθεια 29 δραστικών ουσιών 
με προσυμφωνημένο ποσοστό 
επιμερισμού στη συμφωνία- 
πλαίσιο, προϋπολογισθείσας 
δαπάνης 19.873.518,75 ευρώ 
μη συμπεριλαμβανομένου του 
ΦΠΑ για κάθε έτος και συνολι
κή προϋπολογισθείσα δαπάνη 
39.747.037,50 ευρώ.

[SID:12893963]
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1  Νέος τρόπος διάθεσης ογκολογικών φαρμάκων
Πηγή: ΝΑΥΤΕΜΠΟΡΙΚΗ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-08-2019

Επιφάνεια: 150.25 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 560

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Νέος τρόπος 
διάθεσης 
ογκολογικών 
φαρμάκων
Άμεση η εφαρμογή

Σε άμεση εφαρμογή τίθεται 
η διάταξη για τη διάθεση 
ογκολογικών φαρμάκων από 

τις ιδιωτικές κλινικές που χο
ρηγούν χημειοθεραπευτικά 
σκευάσματα σε ασθενείς, όπως 
αναφέρεται σε σχετική ανα
κοίνωση της Πανελλήνιας Ένω
σης Ιδιωτικών Κλινικών (ΠΕΙΚ) 
Πριν από μερικές μέρες, μάλι
στα, η ένωση είχε ανακοινώσει 
ότι θα προχωρήσει στην υπο
γραφή μνημονίου συνεργασίας 
με τον ΕΟΠΥΥ για την προμή
θεια των ογκολογικών φαρμά
κων από τα φαρμακεία του Ορ
γανισμού, κατόπιν εξουσιοδό
τησης των ασθενών τους προ- 
κειμένου να μειωθεί η ταλαι
πωρία των τελευταίων στην προ
μήθεια των φαρμάκων αυτών.

Οπως σημειώνει η ΠΕΙΚ, 
όλα τα έντυπα στέλνονται με 
email στα μέλη της τα οποία 
θα υπογράψουν το MOU και 
στη συνεχεία θα τα αποστεί- 
λουν στην Κεντρική Διοίκηση 
του ΕΟΠΥΥ στο Μαρούσι για 
την υπογραφή τους από τον 
πρόεδρο.

Στη συνέχεια, όπως αναφέ
ρει η ένωση, κατόπιν επικοι
νωνίας του προέδρου του Ε0- 
ΠΥΥ και με βάση απόφαση του 
υπουργού Υγείας, θα πρέπει 
μέχρι την Τρίτη 20-8-2019 το 
πρωί, όλοι οι πάροχοι - κλινι
κές που πραγματοποιούν χη
μειοθεραπείες στην Αττική να 
προσκομίσουν υπογεγραμμέ
να τα μνημόνια συνεργασίας 
παραλαβής των φαρμάκων από 
τα φαρμακεία του ΕΟΠΥΥ από 
εκπροσώπους των κλινικών.

Υπενθυμίζεται όπ η συγκε
κριμένη ενέργεια βασίζεται στο 
άρθρο 74 του πρόσφατα ψηφι
σμένου νόμου «Ρυθμίσεις του 
υπουργείου Εσωτερικών, δια
τάξεις για την ψηφιακή διακυ
βέρνηση, συνταξιοδοπκές ρυθ
μίσεις και άλλα επείγοντα ζη
τήματα», όπου τα νοσοκομει
ακά φάρμακα μπορούν πλέον 
να διακινούνται και από τα φαρ
μακεία των ιδιωηκών κλινικών.

Η μέχρι σήμερα διαδικα
σία είναι ο ασθενής να παρα- 
λαμβάνει ο ίδιος το φάρμακό 
του από τα φαρμακεία του ΕΟ
ΠΥΥ και εν συνεχεία να πη
γαίνει στην ιδιωτική κλινική 
προκειμένου να του χορηγη
θεί. Πλέον με τη συγκατάθεση 
του ασθενή η κλινική θα ανα
λαμβάνει η ίδια να προμη
θεύεται το φάρμακο από τον 
ΕΟΠΥΥ και ο ασθενής δεν θα 
ταλαιπωρείται με σχετικές ανα
μονές. [SID:12893961]
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1  Τέλος η ταλαιπωρία για τους καρκινοπαθείς
Πηγή: ΤΑ ΝΕΑ Σελ.: 15 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-08-2019

Επιφάνεια: 50.71 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 13695

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΤΙΣ ΚΛΙΝΙΚΕΣ ΤΑ ΦΑΡΜΑΚΑ

Τέλος η ταλαιπωρία 
για τους καρκινοπαθείς
Xhipis καθυστερήσει ενεργοποιείται η δι
άταξη για τη διάθεση ογκολογικών φαρμάκων 
από tis ιδιωτικέβ κλινικέε ms Αττικήθ, όπου 
υποβάλλονται σε χημειοθεραπείεε αοθενείβ.
Η Πανελλήνια Ενωση Ιδιωτικών Κλινικών 
(ΠΕΙΚ) καλεί σε ανακοίνωσή ms τα μέλη τηε 
- κατόπιν επικοινωνίαβ με τον πρόεδρο του 
ΕΟΠΥΥ και με βάση πρόσφατη απόφαση του 
υπουργού Υγείαε - να προσκομίσουν έωβ 
αύριο το πρωί υπογεγραμμένα τα μνημόνια 
συνεργασίαβ παραλαβήε των φαρμάκων από 
τα φαρμακεία του ΕΟΠΥΥ.

HR 1
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1  ΙΣΑ: Όχι στη χορήγηση αντιβιοτικών χωρίς ιατρική
συνταγή

Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΗ ΩΡΑ Σελ.: 29 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-08-2019

Επιφάνεια: 207.86 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2870

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΙΣΑ: Όχι στη χορήγηση αντιβιοτικών χωρίς ιατρική συνταγή

Τ
ην αυστηρή εφαρμογή του νόμου 
που προβλέπει την απαγόρευση χο
ρήγησης φαρμάκων χωρίς ιατρική 
συνταγή, γεγονός που συνιστά μεγά
λο κίνδυνο για τη δημόσια υγεία, ζήτησε από 
την πολιτική ηγεσία του υπουργείου Υγείας ο 

Ιατρικός Σύλλογος Αθηνών (ΙΣΑ).
"Δυστυχώς, η χώρα μας κατέχει τη θλιβερή 
πρωτιά στην Ευρώπη στην κατανάλωση αντι
βιοτικών, που έχει οδηγήσει σε ένα από τα υ
ψηλότερα ποσοστά μικροβίων ανθεκτικών, 
στα αντιβιοτικά, σε παγκόσμιο επίπεδο" ανα
φέρει ο ΙΣΑ.
Προσθέτει ότι οι ανθεκτικές λοιμώξεις απο
τελούν ένα μεγάλο πρόβλημα για τη δημόσια 
υγεία, το οποίο πολλές φορές έχει επισημαν- 
θεί απάτην επιστημονική κοινότητα, χωρίς ό
μως η πολιτεία να έχει λάβει μέχρι σήμερα 
μέτρα για την αντιμετώπισή του.
Όπως αναφέρεται σε σχετική ανακοίνωση, 
"ο ΙΣΑ έχει κάνει τα τελευταία χρόνια επανει

λημμένες εκκλήσεις στην εκάστοτε πολιτική 
ηγεσία του Υπουργείου Υγείας να λάβει τα α
ναγκαία μέτρα για τον περιορισμό της αλόγι
στης χρήσης των αντιβιοτικών που συσχετί
ζονται με την εμφάνιση ανθεκτικών μικροβί
ων, διασφαλίζοντας ότι κανένα φάρμακο δεν

θα δίνεται χωρίς ιατρική συνταγή, χωρίς ω
στόσο να εισακουστεί. Μάλιστα, για το σοβα
ρό αυτό θέμα έχει κάνει και αναφορά στον 
Εισαγγελέα Πλημμελειοδικών Αθηνών". 
Σημειώνεται ότι ιιτο ζήτημα δεν αφορά μόνο 
στον μεμονωμένο ασθενή, αφορά κυρίως 
στη Δημόσια Υγεία. Μικρόβια που καθίστα
νται ανθεκτικά σε οποιαδήποτε φαρμακευτι
κή αγωγή έχουν αποικίσει τα ελληνικά νοσο
κομεία και απειλούν τους ασθενείς που νο
σηλεύονται".
Σύμφωνα με τον πρόεδρο του ΙΣΑ, Γ. Πατού
λη, "το επόμενο χρονικό διάστημα πρέπει να 
υπάρξει συντονισμένη εκστρατεία ενημέρω
σης του κοινού για τους κινδύνους που εγκυ
μονεί η κατάχρηση αντιβιοτικών και ζήτησε 
ιιτην αυστηρή εφαρμογή του νόμου που απα
γορεύει τη χορήγηση αντιβιοτικών χωρίς ια
τρική συνταγή, όπως γίνεται στις υπόλοιπες 
χώρες της Ευρώπης, προκειμένου να προ- 
στατευθεί ο πολίτης και η δημόσια υγεία".
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1  «Νταηλίκια» αστυνομικών σε κλινική του Θριασίου
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: Ημερομηνία

έκδοσης:
19-08-2019

Επιφάνεια: 165.74 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Νταηϋκια» 
αστυνομικών 

σε κλινική του 
Οφίασίου

Καταγγελία γιατρών σε 
Κικΐλια, Χρυσοχοίδη

ΤΗΝ αγανάκτησή τους για τον 
τραμπουκισμό και την αυταρ
χική συμπεριφορά αστυνομι
κών φρουρών και ανδρών της 
ομάδας ΔΙΑΣ απέναντι στην 
ψυχίατρο και πρόεδρο της 
Ομοσπονδίας Ενώσεων Νοσο
κομειακών Γιατρών Ελλάδας 
(ΟΕΝΓΕ) Αφροδίτη Ρέτζιου κα
ταγγέλλει με επιστολή του στον 
υπουργό Υγείας Βασίλη Κικί- 
λια και τον υπουργό Προστα
σίας του Πολίτη Μιχάλη Χρυ- 
σοχοΐδη το προεδρείο της ομο
σπονδίας.

Συγκεκριμένα, το περα
σμένο Σάββατο η επιμελήτρια 
Β' της Ψυχιατρικής Κλινικής 
Αφροδίτη Ρέτζιου, που εφημέ
ρευε στην Ψυχιατρική Κλινική 
του Νοσοκομείου θριάσιο, ζή
τησε από αστυνομικό φρουρό 
κρατούμενου ασθενούς να μην 
οπλοφορεί στην κλινική, στην 
οποία νοσηλεύονται 34 ασθε
νείς, «γιατί αυτό εγκυμονεί κιν
δύνους για την ασφάλεια των 
ασθενών, σύμφωνα με τον νό
μο». Σημειώνεται πως οι αστυ
νομικοί φρουροί κρατούμενων 
ασθενών πρέπει να εισέρχο
νται άοπλοι σε ειδικές μονάδες.

Τον αφόπλισε
«Είναι άλλωστε νωπό το περι- 
σταηκό που συνέβη στη γενι
κή εφημερία του Νοσοκομεί
ου του Ρίου, όταν 28χρονος 
ασθενής άρπαξε το όπλο από 
τον αστυνομικό που τον συνό
δευε και αυτοκτόνησε» αναφέ
ρει στην επιστολή της η ΟΕΝ
ΓΕ και συνεχίζει: «Σε μία προ
σπάθεια επίδειξης πυγμής και 
εκφοβισμού ο αστυνομικός τής 
είπε: “Ξέρεις ποιος είμαι εγώ; 
Δώσε μου τα στοιχεία σου”.

Εκείνη αρνήθηκε και αμέ
σως εισέβαλαν στην Ψυχια
τρική Κλινική πέντε ένστο
λοι, ένοπλοι της ομάδας ΔΙΑΣ, 
την απείλησαν ότι θα τη συλ- 
λάβουν και όη θα την οδηγή
σουν στο Αυτόφωρο για “απεί
θεια κατά της Αρχής” αφού δεν 
έδωσε τα στοιχεία. Κάποιοι μά
λιστα κραύγαζαν “περάστε της 
χειροπέδες τώρα!”». Μετά την 
επιμονή της συναδέλφου και 
την παρέμβαση της διοίκησης 
του νοσοκομείου, η ομάδα των 
αστυνομικών υποχώρησε.

Ρήα Μεϋά
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1  Λείπουν τα στοιχειώδη
Πηγή: STAR PRESS Σελ.: 2 Ημερομηνία

έκδοσης:
19-08-2019

Επιφάνεια: 406.58 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 4295

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Λείπουν ία στοιχειώδη
Ο

ι Αζόρεε είναι μια συ
στάδα από νησάκια, 
στη μέση σχεδόν του 
Ατλαντικού Ωκεανού. Ανή

κουν στην Πορτογαλία. Απέ
χουν από αυτήν 2 ώρεε με το 
αεροπλάνο.

Τα νησιά ίου ανατολικού Αι
γαίου, όπωε η Σάμοε, απέχουν 
μισή ώρα πτήσηε από την Αθήνα.

Στιε πορτογαλικέε Αζόρεε, αν 
κάποιοε άνθρωποε αρρωστήσει, 
ξέρει ότι θα βρει στο νησί που κα
τοικεί όλεε tis απαραίτητεε υπο- 
δομέεγιατη νοσηλεία του.

Στην ελληνική Σάμο, αν κά- 
ποιοε άνθρωποε αρρωστήσει, 
την έβαψε.

Όπωε ο 1 θχρονοε, που πέθα- 
νε αφού το ασθενοφόρο έφτασε 
μετά από μισή ώρα, ενώ το νοσο
κομείο δεν διέθετε τα στοιχειώδη 
για να σώσει τη ζωή του.

Και φτάσαμε στο σημείο οι 
κάτοικοι να προσπαθούν να 
πάρουν την κατάσταση στα 
χέρια τουε για να μπορέσουν 
να συγκεντρώσουν χρήματα 
και να αγοραστεί έναε αηινι- 
δωτήε για το νοσοκομείο του 
νησιού.

Ε
νόε νησιού που συγκεν
τρώνει εκατοντάδεε χι- 
λιάδεεΈλληνεε και ξέ- 
νουε τουρίστεε κάθε χρόνο, το 

χειμώνα παραμένει ζωντανό, 
έχονταε περίπου 50.000 μόνι- 
μουε κατοίκουε, ενώ βρίσκεται

κ Μθβημεη) χαμού

ϋ Και φτάσαμε στο σημείο οι κάτοικοι να προσπαθούν να
πάρουν την κατάσταση στα χέρια tous για να μπορέσουν να 
συγκεντρώσουν χρήματα και να αγοραστεί ένα$ amvifionns 
για το νοσοκομείο του νησιού.

μια ανάσα από την Τουρκία. 
Ένα νησί το οποίο το ελληνικό 
κράτοε θα έπρεπε να έχει 
φροντίσει να έχει όλα τα απα
ραίτητα και για τουριστικούε 
και κοινωνικούε και στρατηγι- 
κούε λόγουε.

Ταχρόνιατηεκρίσηε,η 
εγκατάλειψη μεγάλωσε και 
φτάσαμε στο σημείο να μην 
μπορεί να σωθεί έναε 1 θχρο
νοε με καρδιακά προβλήματα, 
που απαιτούσε απλώε τα στοι
χειώδη.

Α
υτά τα στοιχειώδη πρέ
πει να τα κάνει τώρα η 
νέα κυβέρνηση, για να 
μπορούν οι Σαμιώτεε και λοι

ποί νησιώτεε μαε να σώζουν 
τουλάχιστον τιε ζωέε τουε!

Ο Καθέναε
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1  Θρήνος στη Σάμο: Πέθανε 19xpovos φοιτητής και
αθλητής ενώ έπαιζε μπάσκετ

Πηγή: KONTRANEWS Σελ.: 5 Ημερομηνία
έκδοσης:

19-08-2019

Επιφάνεια: 68.17 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 2650

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

©pnvos στη Σάμο: 
Πέθανε 19xpovos 
φοιτητή$ και αθλητήε 
ενώ έπαιζε μπάσκετ
Στο πένθος έχει βυθιστεί η Σάμος, καθώς ένας 
19χρονος έπεσε νεκρός την ώρα που έπαιζε μπά- 
σκετ. Σύμφωνα με την ιστοσελίδα samiakonvima, 
«ο ] 9χρονος φοιτητής και αθλητής, διαθέτοντας 
εξαιρετικό χαρακτήρα, έφυγε από κοντά μας ενώ 
βρίσκονταν σε στιγμές άθλησης στα υπαίθρια γήπε
δα μπάσκετ του κλειστού Γυμναστηρίου Καρλοβά- 
σου». Οπως αναφέρουν πληροφορίες, καταβλή
θηκαν τεράστιες προσπάθειες από τους γιατρούς, 
τόσο του Κέντρου Υγείας Καρλοβάσου, αρχικά, 
όσο και του Νοσοκομείου Σάμου, όπου διακομί
στηκε στη συνέχεια, αλλά δυστυχώς δεν μπόρε
σαν να τον κρατήσουν στην ζωή.
Ο νεαρός είχε προβλήματα με την καρδιά του, 
ωστόσο, αν υπήρχε απινιδωτής στο Κέντρο Υγεί
ας Καρλοβάσου, το πιθανότερο ήταν να ζούσε.
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1  Ριζικό LIFTING ΣΤΗΝ ΥΓΕΙΑ
Πηγή: ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ Σελ.: 23 Ημερομηνία

έκδοσης:
17-08-2019

Επιφάνεια: 1081.37 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 17000

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Του ΒΑΣΙΛΗ ΒΕΝΙΖΕΛΟΥ
ven.ygeia@gmail.com

Μ
ε τις αλλαγές στα πρό
σωπα ία οποία κατέ
χουν τις θέσεις των 
διοικητών και των 
υποδιοικητών στις 
επτά Υγειονομικές Πε

ριφέρειες (Υ.ΠΕ.) της χώρας αναμέ
νεται να ξεκινήσει στις αρχές του ερ
χόμενου Σεπτεμβρίου η διαδικασία 
των αλλαγών στη διοίκηση του δη
μόσιου συστήματος Υγείας της χώ
ρας μας, με τον υπουργό Υγείας, 
Βασίλη Κικίλια, και τον υφυπουρ
γό Υγείας, Βασίλη Κοντοζαμάνη, να 
συμπληρώνουν ήδη τα ονόματα των 
πιθανών νέων διοικητών και υποδι
οικητών Υ.ΠΕ. Το σίγουρο, στην πε
ρίπτωση των αλλαγών προσώπων 
στις διοικήσεις των επτά Υ.ΠΕ. της

Ο Βασίλης Κικίλιας και 
ο Βασίλης Κονιοζα- 
μάνης συμπληρώνουν 
ήδη τα ονόματα των 
πιθανών νέων διοικη
τών και υποδιοικητών

Ο υφυπουργός
Υγείας, Βασίλης 
Κοντοζαμάνης.

Στάση αναμο
νής από τον 
ΣΥΡΙΖΑ, που 
περιμένει με 
αγωνία τις επί
σημες ανακοι
νώσεις για να 
επιτεθεί στη νέα 
κυβέρνηση

χώρας μας, είναι ότι αυτές αναμένε
ται να είναι τέτοιας έκτασης, ώστε να 
δίδεται με σαφήνεια το «στίγμα» της 
αλλαγής στην πολιτική διεύθυνση 
του δημόσιου συστήματος Υγείας. 
Σύμφωνα με πολύ καλά πληροφο- 
ρημένες πηγές των «Π», τις αλλαγές 
προσώπων στις κορυφές των διοι
κήσεων των επτά Υ.ΠΕ. θα ακολου
θήσουν οι τοποθετήσεις νέων επι
κεφαλής και νέων μελών Δ.Σ. στους 
εποπτευόμενους από το υπουργείο 
Υγείας φορείς και Οργανισμούς, 
όπως στον Εθνικό Οργανισμό Φαρ
μάκων (ΕΟΦ), στον Οργανισμό Κατά 
των Ναρκωτικών (ΟΚΑΝΑ), στον 
Εθνικό Οργανισμό Δημόσιας Υγεί
ας (ΕΟΔΥ), στο Εθνικό Κέντρο Αμε
σης Βοήθειας (ΕΚΑΒ), στο Ινστι
τούτο Φαρμακευτικής Ερευνας και 
Τεχνολογίας (ΙΦΕΤ), στο Ινστιτούτο 
«Παστέρ», στο Εθνικό Κέντρο Αιμο
δοσίας (ΕΚΕΑ), στο Ωνάσειο Καρδι
οχειρουργικό Κέντρο (ΩΚΚ) κ.α. 
Εκτιμάται βασίμως ότι όλοι οι επικε
φαλής και τα μέλη Δ.Σ. των εποπτευ
όμενων από το υπουργείο Υγείας 
φορέων και οργανισμών θα αντικα- 
τασταθούν, δεδομένου ότι σχεδόν 
όλοι έχουν υποβάλει τις παραιτήσεις 
τους στον Βασίλη Κικίλια και παρα
μένουν στις θέσεις τους μόνο μέχρι 
την τοποθέτηση των διαδόχων τους. 
Ερωτήματα παραμένουν αποκλει
στικά και μόνο για τις περιπτώσεις

του προέδρου του ΕΟΠΥΥ, Βασίλη 
Πλαγιανάκου, ο οποίος έχει δηλώ
σει αρμοδίως ότι επιθυμεί να πα- 
ραμείνει στη θέση του, με την πολι
τική ηγεσία του υπουργείου Υγείας 
να μελετά κάθε ενδεχόμενο, καθώς 
και του διοικητή του ΕΚΕΠΥ, του 
υπουργείου Υγείας, Νίκου Παπαευ- 
σταθίου, ο οποίος έχει εκφράσει αρ
μοδίως επίσης την ίδια επιθυμία, 
με την πολιτική ηγεσία του υπουρ
γείου να εξετάζει επίσης όλα τα εν
δεχόμενα, ακόμα και τη σημαντι
κή αναβάθμιση και του ΕΚΕΠΥ του 
υπουργείου Υγείας και του ιδίου του 
Νίκου Παπαευσταθίου.
Η επίπονη διαδικασία των αλλα
γών προσώπων στη διοίκηση του 
δημόσιου συστήματος Υγείας της 
χώρας μας θα ολοκληρωθεί με την 
αλλαγή στα πρόσωπα των διοικη
τών και των αναπληρωτών διοι
κητών των νοσοκομείων του ΕΣΥ, 
αλλαγές οι οποίες η πολιτική ηγε
σία του υπουργείου Υγείας επιθυ
μεί να δίδουν και το «στίγμα» της 
πολιτικής διεύθυνσης στο ΕΣΥ και, 
από την άλλη πλευρά, να μην προ- 
καλέσουν «ρήγμα» συνέχειας στο 
σύστημα. Ετσι παραμένει ως ισχυ
ρό το ενδεχόμενο να παραμείνουν 
στις θέσεις τους αρκετοί διοικητές 
και αναπληρωτές διοικητές νοσοκο
μείων του ΕΣΥ.
Σε κάθε περίπτωση, και αυτό είναι 
ένα βάσιμο ενδεχόμενο το οποίο 
αναμένει και ο Βασίλης Κικίλιας και 
ο Βασίλης Κοντοζαμάνης, οι δυνά
μεις του ΣΥΡΙΖΑ στην Υγεία ανα
μένουν τις ως άνω εξελίξεις, προ- 
κειμένου να «κατηγορήσουν» την 
πολιτική ηγεσία του υπουργείου 
Υγείας και την ίδια την κυβέρνηση 
ότι προωθούν κομματικούς φί
λους και ευνοουμένους της πα
ρούσας κυβερνητικής εξουσίας 
στις θέσεις διοίκησης του δη
μόσιου συστήματος Υγείας. Η 
απάντηση της πολιτικής ηγε
σίας του υπουργείου Υγείας θα 
είναι, όπως όλα δείχνουν, τα 
πρόσωπα τα οποία θα παρα
μείνουν στις θέσεις στις οποί
ες τα είχε τοποθετήσει η προ
ηγούμενη κυβέρνηση των 
ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝ.ΕΛ.

«ΣΑΜΠΟΤΑΖ»
Πάντως, έχουν ήδη δι
ατυπωθεί καταγγελίες 
σχετικά με κάθε είδους 
κωλυσιεργίας και «λευ
κής απεργίας», στις οποίες 
έχει προσχωρήσει άρδην 
ένα μικρό μέρος διοικητών 
και αναπληρωτών διοικη
τών νοσοκομείων του ΕΣΥ, οι 
οποίοι επιμένουν να λειτουρ
γούν ως κομματικοί εντεταλμέ
νοι της προηγούμενης πολιτικής 
ηγεσίας του υπουργείου Υγείας. Εν
δεικτικό παράδειγμα αποτελεί το 
νοσοκομείο της Αρτας, ο διοικη
τής του οποίου υπέγραψε, προκει- 
μένου να εξοφληθούν τα δεδουλευ
μένα γιατρών και εργαζομένων του 
ιδρύματος για τους τελευταίους δύο 
μήνες, αποκλειστικά και μόνο μετά 
τις σχετικές καταγγελίες εκ μέρους 
της ΠΟΕΔΗΝ, αλλά και την αυστη
ρή προφορική προειδοποίηση εκ 
μέρους του Βασίλη Κοντοζαμάνη, 
σύμφωνα με την οποία η συνεχιζό
μενη άρνηση του διοικητή να πρή
ξει τα δέοντα θα τον οδηγήσει άμε
σα εκτός ΕΣΥ.

ΡΙΖΙΚΟ
LIFTING
ΣΤΗΝ ΥΓΕΙΑ
Τον Σεπτέμβριο αναμένεται π διαδικασία 
αλλαγών στις επτά κομβικές Υ.ΠΕ. της χώρας
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1  Ξαφνικά διαπίστωσαν ...υποστελέχωση
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: Ημερομηνία

έκδοσης:
17-08-2019

Επιφάνεια: 62.38 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Ξαφνικά
διαπίστωσαν
...υποστελέχωση
Τώρα ξαφνικά θυμήθηκε η διοί

κηση του Νοσοκομείου Σαντορίνης 
ότι υπάρχουν πολλαπλές ελλείψεις 
ιατρικού προσωπικού στο νοση
λευτικό ίδρυμα. Με χθεσινή της 
ανακοίνωση, αναφέρει ότι το Μαι
ευτικό Τμήμα αναγκαστικά θα πα- 
ραμείνει κλειστό από τις 23/8 έως 
την 1 η/9 -εκτός και εάν υπάρξει 
παρέμβαση του υπουργείου Υγείας 
μέχρι τη Δευτέρα 19/8- λόγω του 
ότι θα απουσιάζει σε άδεια ο μο
ναδικός αναισθησιολόγος. Σημει
ώνει μάλιστα ότι εκκρεμούν δέκα 
τοκετοί Είναι ίσως η πρώτη φορά 
που η διοίκηση του Νοσοκομείου 
Θήρας -σημειωτέον, αντιπρόεδρος 
είναι ο «εκλεκτός» του Παύλου 
Πολάκη, Μπάμπης Πανοτόπου- 
λος- παραδέχεται υποστελέχωση. 
Εχει απορρίψει πολλές φορές τις 
καταγγελίες της ΠΟΕΔΗΝ για ελ
λείψεις προσωπικού.

Μ. Ν.-Γ.
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1  Εφημερία στο ΕΣΥ επτά ηµέρες την εβδομάδα...
Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 25 Ημερομηνία

έκδοσης:
18-08-2019

Επιφάνεια: 596.87 cm² Αρθρογράφος: Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΠΟΕΔΗΝ

Εφημερία στο ΕΣΥ επτά ημέρες την εβδομάδα...
Τραγικές ελλείψεις προσωπικού στις μονάδες υγείας της Περιφέρειας - Γιατροί και νοσηλευτές ξεπερνούν τα όριά τους

Το

130
δημόσια νοσοκομεία

33.500
κλίνες νοσηλείας

74%
μέσος όρος 
πληρότητας 
στα νοσοκομεία

304
κέντρα υγείας

ΠΗΓΗ: Υπουργείο Υγείας

Εθνικό Σύστημα Υγείας
Στοιχεία Νοεμβρίου 2018 

Γιατροί Νοσηλευτές

24.636 36.550

5.903 ε5ά5°!ί°^Ρ*

3.513

1.500
σε κέντρα 

υγείας

γιατροί και λοιπό προσωπικό εκτιμά- 
ται ότι συνταξιοδοτούνται κατ’ έτος

262
Κοινωνικοί
Λειτουργοί

93
Φαρμακοποιοί

268
θεραπευτές

491
Ψυχολόγοι

Η ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ

Της ΠΕΝΝΥΣ ΜΠΟΥΛΟΥΤΖΑ

Σχο νοσοκομείο Σάμου εδώ και πολ
λούς μήνες υπηρετεί μόνο μία παι
δίατρος, για να καλύψει την κλινι
κή εννέα κλινών, τις καθημερινές 
εφημερίες, τα εξωτερικά ιατρεία, τις 
υγειονομικές ανάγκες των παιδιών 
από το κέντρο φιλοξενίας προσφύ
γων και μεταναστών του νησιού, 
αλλά και να προσφέρει υπηρεσίες 
σε χειρουργεία παίδων και στη μαι
ευτική κλινική. Για ελάχιστες ημέ
ρες του Ιουλίου χρειάστηκε να λεί- 
ψει για σοβαρό οικογενειακό λόγο. 
Η λύση που τελικά βρέθηκε ήταν 
να μετακινηθεί για μόλις τέσσε
ρις ημέρες -από τις 18 Ιουλίου έως 
τις 22 Ιουλίου- παιδίατρος από το 
Ασκληπιείο Βούλας. Παράλληλα, 
δημοσιεύθηκε πρόσκληση ενδιαφέ
ροντος για δύο ιδιώτες παιδιάτρους 
με δίμηνη σύμβαση. Ουδείς ιδιώτης 
έδειξε ενδιαφέρον και έτσι από τις 
23 Ιουλίου έως και σύμερα η παιδί
ατρος του νοσοκομείου συνεχίζει 
να εργάζεται μόνη της νυχθημερόν, 
επτά ημέρες την εβδομάδα, έχοντας 
ξεπεράσει κατά πολύ τα όριά της.

Από τη λεπτή κλωστή του φιλό
τιμου των λιγοστών γιατρών και 
εργαζομένων κρέμεται για άλλο 
ένα καλοκαίρι η λειτουργία των μο
νάδων υγείας της Περιφέρειας και 
κυρίως των τουριστικών περιοχών

της χώρας. Η ποσοτική στελέχω- 
ση του ΕΣΥ όλο και επιδεινώνεται. 
Νοσοκομεία μένουν χωρίς επαρκή 
αριθμό γιατρών βασικών ειδικοτή
των όπως παθολόγων, παιδιάτρων, 
χειρουργών και αναισθησιολόγων. 
Οπως χαρακτηριστικά καταγγέλ-

Το νοσοκομείο Λευκά
δας έχει μείνει με έναν 
αναισθησιολόγο.
Για να καλυφθεί το πρό
βλημα, έστω προσωρινά, 
προσελήφθη δεύτερος 
με «μπλοκάκι».

λουν οι εργαζόμενοι στο ΕΣΥ, 50 
νοσοκομεία στα νησιά και στην 
Περιφέρεια έχουν απολέσει στην 
πράξη το δευτεροβάθμιο χαρακτή
ρα τους λόγω έλλειψης γιατρών 
βασικών ειδικοτήτων και νοσηλευ
τικού προσωπικού. Από την άλλη 
ολοένα περισσότερα κέντρα υγεί
ας αναγκάζονται να κλείνουν το 
μεσημέρι λόγω έλλειψης γιατρών.

Τα παραδείγματα που καταγγέλ
λουν οι εργαζόμενοι στα δημόσια 
νοσοκομεία είναι πολλά: το νοσο
κομείο Λευκάδας έχει μείνει από 
τις αρχές του έτους με έναν αναι-

σθησιολόγο. Το αποτέλεσμα είναι 
να υπολειτουργεί ο χειρουργικός 
τομέας. Για να καλυφθεί το πρόβλη
μα έστω προσωρινά, επιλέχθηκε η 
λύση της πρόσληψης αναισθησιο- 
λόγου με «μπλοκάκι». Με μετακί
νηση παιδιάτρου άλλης μονάδας 
Υγείας ενισχύεται αυτές τις ημέ
ρες η παιδιατρική κλινική του νο
σοκομείου Ρόδου, ενός εκ των πιο 
τουριστικών νησιών της χώρας. 
Στο νοσοκομείο υπηρετούν δύο 
παιδίατροι εφημερεύοντας εναλ
λάξ. Το συγκεκριμένο νοσοκομείο 
«χρωστά» στο προσωπικό 11.000

ρεπό και άδειες. Η λειτουργία της 
μονάδας εντατικής θεραπείας του, 
δυναμικότητας έξι κλινών, βασί
ζεται εν πολλοίς σε νοσηλευτές 
με συμβάσεις από το ΚΕΕΛΠΝΟ, 
οι οποίες λήγουν τον Σεπτέμβριο. 
Στα μέσα Ιουνίου, το νοσοκομείο 
Λήμνου προχώρησε σε σύμβαση 
δύο μηνών (μπλοκάκι) με δύο ιδι
ώτες παθολόγους. Το νοσοκομείο 
είχε μείνει με έναν μόνο παθολόγο.

Οι μονάδες εντατικής θεραπεί
ας στα νοσοκομεία Ζακύνθου και 
Κεφαλοντάς δεν λειτουργούν γιατί 
δεν υπάρχει προσωπικό.

Οριακή είναι η κατάσταση και σε 
πολλά κέντρα υγείας. Οπως αναφέρει 
στην «Κ» ο πρόεδρος της Πανελλή
νιας Ομοσπονδίας Εργαζομένων Δη
μόσιων Νοσοκομείων (ΠΟΕΔΗΝ) Μι- 
χάλης Γιαννάκος, «τα κέντρα υγείας 
της Πρέβεζας λειτουργούν όλα έως 
το μεσημέρι, και από εκεί και πέρα 
εφημερεύουν μέρα παρά μέρα. Και 
μιλάμε για μονάδες υγείας που καλύ
πτουν πολύ μεγάλο πληθυσμό, όπως 
το κέντρο υγείας Πάργας».

Αναστολές εφημεριών
Ακόμα πιο συχνά παρατηρείται 

το φαινόμενο της αναστολης εφη
μερίας στα κέντρα υγείας αστικού 
τύπου. Είναι χαρακτηριστικό το πα
ράδειγμα του κέντρου υγείας Μεγά
ρων, το οποίο αν και καλύπτει υγει
ονομικά 40.000 κατοίκους -χωρίς 
να υπολογίζονται οι επισκέπτες- 
από τον περασμένο Ιούνιο κλείνει 
το μεσημέρι λόγω υποστελέχωσης. 
Δεν λείπουν και τα παράδοξα: Το 
κέντρο υγείας Βουργαρελίου στην 
Αρτα -τα οποίο όπως σημειώνει ο 
κ. Γιαννάκος εξυπηρετεί και το χω
ριό του πρώην πρωθυπουργού- έχει 
μείνει με ένα γιατρό, και μάλιστα 
οδοντίατρο.

Η νέα ηγεσία του υπουργείου 
Υγείας έχει ζητήσει από τις διοική
σεις των υγειονομικών περιφερειών 
μία καταγραφή των άμεσων ανα

γκών των νοσοκομείων και κέντρων 
υγείας σε ιατρικό, νοσηλευτικό και 
λοιπό προσωπικό, προκειμένου να 
προχωρήσει στις απαιτούμενες 
ενέργειες. Ηδη, η κυβέρνηση έχει 
ανακοινώσει 2.500 προσλήψεις μό
νιμου προσωπικού για τα νοσοκο
μεία, καθώς και ενίσχυση με 1.500 
άτομα νοσηλευτικό προσωπικό ετη- 
σίως μέσω αλλαγών στο σύστημα 
απόκτησης ειδικότητας.

Ο κ. Γιαννάκος σχολιάζει: «Εδώ 
και πολλά χρόνια λέμε ότι θα πρέ
πει η εκάστοτε κυβέρνηση να δώ
σει λύσεις για τα προβλήματα των 
μονάδων υγείας, ειδικά των τουρι
στικών περιοχών. Η κατάσταση 
κάθε χρόνο αντί να βελτιώνεται, 
χειροτερεύει. Τα χρόνια της κρί
σης το μόντμο προσωπικό στο ΕΣΥ 
μειώθηκε κατά 25.000, ενώ το πρώ
το εξάμηνο του 2020 αναμένεται 
να ληξουν σταδιακά οι συμβάσεις 
ορισμένου χρόνου 12.000 ατόμων 
(επικουρικό προσωπικό, πρώην 
εργολαβικό, προσωπικό μέσω ΟΑ- 
ΕΔ κ.ά.). Χρειάζεται σχεδιασμός 
έγκαιρα για να μην υπάρχουν τα 
ίδια προβλήματα και του χρόνου. 
Ζητάμε να ανανεωθούν οι συμ
βάσεις των υπαλλήλων. Επίσης 
θα πρέπει να υπάρξει πρόγραμμα 
προσλήψεων μόνιμου προσωπι
κού πολύ πιο γενναίο από αυτό 
που ανακοινώθηκε».
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Μοιραία η αργοπορία ασθενοφόρου για 19χρονο στη Σάμο
ΤΟΝ χαμό ενός νέου ανθρώπου θρηνεί η Σά
μος, καθώς 19χρονος φοιτητής και αθλητής κα- 
τέρρευσε ενώ έπαιζε μπάσκετ στα υπαίθρια γή
πεδα του Κλειστού Γυμναστηρίου Καρλοβάσου.

Σύμφωνα με την ιστοσελίδα samiakonvima, 
οι προσπάθειες που καταβλήθηκαν από τους 
γιατρούς τόσο του Κέντρου Υγείας Καρλοβά
σου, αρχικά, όσο και του Νοσοκομείου Σάμου, 
όπου διακομίστηκε στη συνέχεια, ήταν υπε
ράνθρωπες, αλλά δυστυχώς ο νεαρός κατέλη
ξε. Σύμφωνα με τον πρόεδρο της Πανελλήνιας 
Ομοσπονδίας Εργαζομένων στα Δημόσια Νο-

Νεκρόβ από ανατροπή τζετ σκι 
21xpovos Ιταλόε στη Μύκονο

σοκομεία (ΠΟΕΔΗΝ) Μιχάλη Γιαννάκο, στο 
Καρλόβασι δεν υπήρχε ασθενοφόρο και η δι
ακομιδή του άτυχου νεαρού στο Νοσοκομείο 
της Σάμου καθυστέρησε μιάμιση ώρα.

Στη Μύκονο, εξάλλου, νεκρός ανασύρθη
κε 21χρονος Ιταλός τουρίστας που πνίγηκε 
όταν ανατράπηκε το τζετ σκι στο οποίο επέ- 
βαινε μαζί με τη σύντροφό του. Η σύντρο

φος του άτυχου νεαρού είναι καλά στην υγεία 
της. Σύμφωνα με τις εκτιμήσεις των γιατρών, 
ο άτυχος Ιταλός χειριστής του τζετ σκι έπα- 
θε αναρρόφηση στην προσπάθειά του να κο
λυμπήσει, όταν αναποδογύρισε το θαλάσσιο 
όχημα.

Να σημειωθεί ότι δεν είναι λίγες οι περι
πτώσεις που σημειώνονται ατυχήματα με τζετ 
σκι. Πριν από λίγο καιρό, ένας 31χρονος στην 
Κρήτη μεταφέρθηκε στο νοσοκομείο με σοβα
ρά εγκαύματα, όταν το τζετ σκι του τυλίχτηκε 
στις φλόγες.
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